

Italy (ratification: 1930)

Direct Request, 2007

The Committee notes the report provided by the Government, and the attached legislative texts and statistical data. In particular, it notes with interest the adoption, during the period covered by the report, of Legislative Decree No. 38 of 23 February 2000, the Decree of the Minister of Labour and Social Insurance of 29 May 2001 and the Ministerial Decree of 27 April 2004 which have the effect, *inter alia*, of completing the harmonization of the procedures for the notification of employment accidents in agriculture and those applicable in industry. The Committee also notes with interest that the statistical data provided by the Government show a constant decrease in the number of employment accidents in agriculture over recent years, and that the accidents recorded in 2005 fell by 30 per cent in relation to those in 2001.

La commission prend note du rapport communiqué par le gouvernement ainsi que des textes normatifs et des données statistiques joints à ce dernier. Elle note en particulier avec intérêt l'adoption, pendant la période couverte par le rapport, du décret-loi no 38 du 23 février 2000, du décret du ministre du Travail et de la Prévoyance sociale du 29 mai 2001 ainsi que du décret ministériel du 27 avril 2004 ayant, entre autres, pour effet de parachever l'harmonisation des procédures de notification des accidents du travail dans l'agriculture et de celles applicables dans l'industrie. La commission note également avec intérêt qu'il ressort des informations statistiques communiquées par le gouvernement que ces dernières années le nombre d'accidents du travail dans l'agriculture a connu une diminution constante, et que les accidents recensés en 2005 ont baissé de 30 pour cent par rapport à ceux dénombrés en 2001.